
JEGYZŐKÖNYV

A Szociális és Közbiztonsági Bizottság
2009. február 12-én 16:00 órai kezdettel megtartott nyílt üléséről

Készült: A Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének Szociális és Közbiztonsági 
Bizottsága 2009. 02. 12-én 16:00 órai kezdettel a Polgármesteri Hivatal dísztermében megtartott 
nyílt üléséről.

Jelen vannak: Szalai Gábor bizottsági elnök, Pádár Erika, Dr. Pácziné Félix Anna, és Nagy Sándor 
bizottsági tagok.

Igazoltan távollévő tag: Kiss Dénes László, Füzesi Péterné és Vikartóczky József  bizottsági tag 

Tanácskozási joggal vesz részt: Vargáné Vass Éva jegyző.

Meghívott: Vad Mária és Dr. Páczi Antal alpolgármester, Borbély Pál rendőr-őrnagy, Pozbai Tibor 
körzeti megbízott.

Távol lévő meghívott: Juhász Sándor polgármester, Borbás Elvira OKSB elnök, Dr. Práczki Péter 
PTB elnök és Sahin Tóth Jenőné pénzügyi vezető 

Szalai  Gábor  bizottság  elnöke:  Köszönti  a  megjelenteket  és  megállapítja,  hogy  a  bizottság 
határozatképes, mivel a megválasztott bizottsági tagok közül 4 fő jelen van.
A jegyzőkönyv vezetésére felkéri Hényel Krisztiánnét, a jegyzőkönyv hitelesítésére felkéri Pádár 
Erika bizottsági tagot.

A bizottság a jegyzőkönyvvezető, illetve a jegyzőkönyv hitelesítő személyére tett javaslatot 4 
igen szavazattal elfogadja.

Szalai Gábor bizottsági elnök javasolja elfogadásra az alábbi módosítássokkal a napirendi pontokat: 

1. Drogprevenzió és szenvedélybetegségek, iskolában előadás a fiataloknak
Előadó: Borbély Pál rendőr-őrnagy

2. Előterjesztés a gyermekvédelmi támogatásról szóló 11/2006. számú rendelet módosítására
Előadó: Vargáné Vass Éva jegyző

3. 2009. évi ülésterv pontosítás
Előadó: Szalai Gábor bizottság elnöke

A  Szociális  és  Közbiztonsági  Bizottság  4  igen  szavazattal  a  napirendre  tett  javaslatot  a 
módosítással együtt elfogadja.

1. napirendi pont:   Drogprevenzió és szenvedélybetegségek, iskolában előadás a fiataloknak

Szalai  Gábor  bizottság  elnöke: Megkérem  Borbély  Pál  rendőr-őrnagyot,  hogy  a  tájékoztatót 
terjessze a bizottság elé.
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Borbély Pál  rendőr-őrnagy: Szeretettel  köszöntök mindenkit.  Nagyon  örülök  a  meghívásnak.  A 
deviáns  viselkedéseket,  mi  is  felismertük  Monor  Rendőrkapitányság  illetékességében.  Monoron 
már  kezdeményeztünk  egy programot.  Ennek keretében  az  általános-  és  középfokú  iskolákban, 
osztályfőnöki  órák  keretében  járunk  a  gyerekeket  oktatni.  Monorierdői  viszonylatban  is  voltak 
kollégáink  előadásokat  tartani,  a  visszajelzés  alapján  ezek  az  előadások  eredményesek  voltak. 
Amennyiben mód és lehetőség, illetőleg igény merül fel az Önkormányzat, illetve az iskola részéről 
a rendőrség előadásaira, mi azt biztosan tudjuk ígérni, hogy ezeket az előadásokat megtartjuk. Én 
személyesen is ki szoktam menni iskolákba előadásokat tartani.  A tanári karnak a visszajelzése 
alapján a diákoktól pozitív visszajelzés érkezik. Azt tudni kell. Hogy a mai társadalmi helyzetben a 
drog és  egyéb  pszichotróp  anyagok  egyre  jobban elterjednek.  A gyermekek viselkedéskultúrája 
másabb  irányba  terelődött  el.  Monor  és  Monorierdő  területének  vonatkozásában  drogterjesztő 
hálózatról  nincs  tudomásunk.  Tavalyi  évben,  a  droggal  kapcsolatos  elkövetéseket  sikerült 
felszámolnunk. Azóta újabb megjelenéséről nem tudunk. Az iskolai erőszakkal kapcsolatban, arról 
is tudunk, hogy Monorierdő iskolájában is voltak erőszakos megnyilvánulások, amennyiben igény 
van rá, megelőző beszélgetéseket tudunk tartani a hallgatóknak. 

Szalai  Gábor  bizottsági  elnök:  Mindenképpen  javaslom,  havi  egy  alkalommal,  a  két  témával 
kapcsolatos előadások megtartását az iskolában. Esetleg közbiztonsági előadást is érdemes lenne 
tartani. 

Borbély Pál rendőr-őrnagy: Azt meg tudom ígérni, hogy havi egy alkalommal, valamelyik kollégám 
átjön Monorierdőre előadást tartani. Tudomásom szerint legalább heti két vagy három alakalommal 
a  trafipax  autónk  Monorierdőn  lát  el  szolgálatot.  A  készenléti  rendőrséggel  kötöttünk 
együttműködési megállapodást, heti két - három alkalommal kutyás illetve lovas járőrszolgálatok 
dolgoznak  Monor  területén,  melyből  egy  egységet  Monorierdő  és  Pilis  területére  szoktunk 
átirányítani. Iskolával kapcsolatban megerősíteném, hogy ha igény, mód és lehetőség van rá akkor 
havi egy alkalommal eljövünk az előadást megtartani. Ha szabadna javasolnom, Monoron mi az 
előadásokat  úgy  oldottuk  meg,  hogy  felvettük  az  iskola  igazgatójával  a  kapcsolatot,  az  iskola 
igazgatója leküldte a rendőrségnek azokat az időpontokat amelyekben osztályfőnöki órák vannak, 
akinek osztályfőnöki órája volt felhívott személy szerint engem, hogy most szeretne egy előadást, 
arra az időpontra mi biztosítottuk az előadót és az előadást megtartottuk.

Szalai  Gábor  bizottsági  elnök: Én  arra  gondoltam,  hogy az  egész  iskolának  tartanak  egyszerre 
előadást. 

Borbély Pál rendőr-őrnagy:  Sok gyerek között megoszlik a figyelem. Kisebb közösségben jobban 
leköti az előadás a figyelmüket, sokkal célravezetőbb.

Pozbai  Tibor  körzeti  megbízott: Annyiban  egészíteném ki  a  parancsnokom által  elmondottakat, 
hogy az iskola igazgatóasszonyával napi szinten kapcsolatban állok. Elszokta mondani az aktuális 
problémákat.  Én is  látom,  hogy széleskörű  társadalmi  probléma,  kimutatható  a  szülő  és  sajnos 
bizonyos  esetekben  a  nevelői  felelősség  is,  olyan  vonatkozásban,  hogy egyes  nevelők  tartva  a 
gyermek szüleitől nem merik elmondani a teljes igazságot. Sok esetben ezt később tudom meg. Az 
előadásokra vonatkozóan el kell mondjam, hogy 2008. évben személyesen két előadást tartottam 
baleset-megelőzés  jelleggel.  Összevontan  négy  alsó-  és  négy  felső  tagozatos  osztálynak  a 
tornateremben.  Ígérhetem,  hogy  ezt  az  előadást  2009.  évben  is  meg  fogom tartani.  Az  iskola 
környékén a fekvő-rendőrök ki lettek helyezve, ezáltal jelentősen lecsökkent a gyorshajtás. További 
fekvő-rendőrök kihelyezését fogom javasolni. A közbiztonsági jelenlét megerősödött Monorierdőn. 
Ennyit szerettem volna elmondani. 
Vad Mária alpolgármester: elmondja, hogy tavaly többen jelezték neki és személyesen Ő is látta, 
amikor  a hátsó úton, késő este két autó szembe áll  egymással,  átadják a csomagot  és eltűnnek. 
Azóta az állomás mellett is, ezt az esetet nem egyszer látta. Kérdése az Őrnagy Úrhoz az, hogy ezt 
sikerült felszámolni?

Borbély Pál rendőr-őrnagy: Erről az esetről nincs tudomásom. Részemre ilyen információkat senki 
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nem nyújtott át. Utána fogok nézni ennek a dolognak. Ha jelzéssel élnének felénk, akik ezt az esetet 
tapasztalták, azt megköszönnénk.

Szalai Gábor bizottsági elnök: Köszönjük a tájékoztatást.

Borbély Pál rendőr-őrnagy és Pozbai Tibor körzeti megbízott 16:22 órakor távozik.

A bizottság az elhangzott tájékoztatót 4 igen szavazattal tudomásul vette.

2. napirendi  pont:   Előterjesztés  a  gyermekvédelmi  támogatásról  szóló  11/2006.  számú 
rendelet módosítására

Szalai  Gábor  bizottsági  elnök: Megkérem Vargáné  Vass  Éva  jegyzőt,  hogy a  gyermekvédelmi 
támogatásról szóló 11/2006. számú rendelet módosítását terjessze a bizottság elé.

Vargáné Vass Éva jegyző: A gyermekvédelmi támogatásokról szóló 11/2006. számú önkormányzati 
rendelet  csak  részben  tartalmazza  az  1997.  évi  XXXI.  tv.  29.  §  előírásait.  A rendeletben  nem 
szerepelnek a gyermekek napközbeni ellátásának lehetőségei,  a gyermekjóléti  alapellátás formái 
valamint a személyes gondoskodást nyújtó ellátások igénybe vételének feltételei. Fentiek alapján a 
gyermekvédelmi  támogatásokról  szóló 11/2006.  számú  rendelet  módosításáról  szóló  rendelet-
tervezetet elkészítettem, és a melléklet szerint a Bizottság elé terjesztem, azzal, hogy a 10. § (6) 
bekezdés szövegét az alábbiak szerint javasolom javítani: 
(6) Az ellátásra jogosult köteles a (5) bekezdésben foglalt tájékoztatás tudomásul vételéről írásban 
nyilatkozni, és egyúttal

a) az intézmény nyilvántartásához adatokat szolgáltatni,
b) a jogosultsági feltételekben, ill. nyilvántartott adataiban bekövetkezett változásokról 
írásban nyilatkozni.

A 11. § (2) bekezdés a) pontját az alábbiak szerint javasolom javítani:
a) Monor és Térsége Többcélú Kistérségi Önkormányzati Társulás intézménye: Kistérségi

Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat (2200 Monor, Dobó István u. 6.) monorierdői
kirendeltsége (a továbbiakban: kirendeltség),

A 12. § (3) bekezdését az alábbiak szerint javasolom javítani:
(3) A Gyermekjóléti Szolgálat által nyújtott szolgáltatások térítésmentesek.

Kérem  a  Tisztelt  Bizottságot,  hogy  az  előterjesztést  tárgyalja  meg  és  javasolja  elfogadásra  a 
Képviselő-testület felé.

Szalai  Gábor  bizottság  elnöke: A  Szociális  és  Közbiztonsági  Bizottság  javasolja  a  Képviselő-
testületnek,  hogy  a gyermekvédelmi támogatásról szóló 11/2006. számú rendelet módosítását  az 
elhangzott kiegészítéssel fogadja el.

A Bizottság 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének

Szociális és Közbiztonsági Bizottsága 
19/2009. (II.12.) SZKB.

Határozata

A gyermekvédelmi támogatásokról szóló 11/2006. számú rendelet módosításáról
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A Szociális és Közbiztonsági Bizottság a gyermekvédelmi támogatásokról szóló 11/2006. számú 
rendelet  módosítását  megtárgyalta  és  javasolja  a  Képviselő-testületnek,  hogy  az  előterjesztést 
hagyja jóvá, azzal, hogy a 10. § (6) bekezdés szövegét az alábbiak szerint javasolja javítani: 
(6) Az ellátásra jogosult köteles a (5) bekezdésben foglalt tájékoztatás tudomásul vételéről írásban 
nyilatkozni, és egyúttal

a) az intézmény nyilvántartásához adatokat szolgáltatni,
b) a jogosultsági feltételekben, ill. nyilvántartott adataiban bekövetkezett változásokról 
írásban nyilatkozni.

A 11. § (2) bekezdés a) pontját az alábbiak szerint javasolja javítani:
a) Monor és Térsége Többcélú Kistérségi Önkormányzati Társulás intézménye: Kistérségi

Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat (2200 Monor, Dobó István u. 6.) monorierdői
kirendeltsége (a továbbiakban: kirendeltség)

A 12. § (3) bekezdését az alábbiak szerint javasolja javítani:
(3) A Gyermekjóléti Szolgálat által nyújtott szolgáltatások térítésmentesek. 

Határidő: soros Kt. ülés 
Felelős: Bizottsági elnök, Jegyző  

3. napirendi pont:   2009. évi ülésterv pontosítása

Szalai  Gábor  bizottság  elnöke: Március  hónapban  a  meghívott  előadók  Kövecses  Györgyné  és 
Borbás Elvira, hiszen a gyermekvédelmi felelősök tájékoztatóját  tűztük napirendre.  Áprilisban a 
térfigyelő kamerák elhelyezésének előterjesztését vállalom én. 

Vargáné Vass Éva jegyző: elmondja, hogy a térfigyelő kamerák elhelyezéséhez, a 4-es számú főút 
gyalogátkelőhelyéhez, engedélyt kell kérni, még akkor is, ha az egy nem működő kamera.

Szalai  Gábor  bizottság  elnöke: kéri,  hogy  Molnár  László  közterület  felügyelő  vegye  fel  a 
kapcsolatot a KPM-el az engedélykérés miatt.  Javasolja napirendi pontként felvenni a Kistérségi 
Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat beszámolóját, meghívott előadó Ispány János. A majális 
biztonsága  előadója  a  Nemzetőrségtől  kijelölt  személy.  Április  hónapban  napirendi  pont  a 
közbiztonsági fórum.

Dr.  Pácziné  Félix  Anna  bizottsági  tag: elmondja,  hogy  az  egészségügyi  bizottság  is  szeretne 
lakossági fórumot tartani. Javasolja, hogy a két bizottság egy időben tartsa a fórumot. Azt még nem 
tudja, hogy melyik hónapban lenne megtartva, kéri, hogy későbbi időpontban térjenek vissza rá.

Szalai  Gábor  bizottság  elnöke: javasolja,  hogy  a  közbiztonsági  fórumra  Pozbai  Tibor  körzeti 
megbízottat  is  hívják  meg  előadónak.  Júniusban  napirendi  pont  a  nyári  étkeztetés  szociálisan 
rászorult gyermekek részére, javaslom május hónapra áttenni, és így tájékoztatva lennénk, hogy kik 
azok a gyerekek, akik kapják ezt a támogatást.

Vargáné Vass Éva jegyző: elmondja, azt, hogy a nyári étkeztetésben kik vehetnek részt mindig a 
megjelenő kormányrendelet határozza meg. 

Szalai Gábor bizottság elnöke: elmondja, hogy arra gondolt májusban kaphatnának egy létszámot az 
étkeztetésben részt vevő gyermekekről.

Vad Mária alpolgármester: elmondja, hogy amikor Ő bonyolította le a nyári étkeztetést, kapott egy 
listát arról, hogy kik azok, akik a jogszabály szerint kaphatják, az étkezést a Rétes-csárdában volt 
lebonyolítva. Az első nap 80 gyerekből eljött 20, mert 0-6 éves korig voltak lejelentve. De egy 0-6 
éves korú gyerek nem fog eljönni, testvérével viszont már eljött. Akik nem jöttek el de rajta voltak a 
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listán, azokhoz személyesen én mentem el, hogy jöjjön étkezni. Egy hét múlva már 120 fő volt.

Szalai Gábor bizottsági elnök: kérdése Vargáné Vass Éva jegyzőhöz, hogy nem lesz megbízva egy 
személy aki a nyári  étkezést  lebonyolítja,  fogadja az étkező gyerekeket,  elmegy házhoz ha nem 
akarnak eljönni étkezni? 

Vargáné Vass Éva jegyző: elmondja,  hogy a tavalyi  évben is volt  a hivatalból  kirendelt  ember, 
elkészített listánk alapján minden gyerek ellenőrzőjébe beragasztották az iskolában a felhívást nyári 
térítésmentes étkezésről. Ennek ellenére senki nem kapott állítólag tájékoztatást, pedig plakátokat is 
kihelyeztünk.  Én magam is helyszínen kértem a szülőket, hogy engedjék a gyereket eljönni étkezni. 
Különböző kifogásokkal álltak elő, de a legszomorúbb az volt, amikor azt mondták: „köszönjük 
szépen mi nem vagyunk rászorultak” És ez nem egyedi eset volt. 

Szalai  Gábor bizottsági elnök: javasolja,  hogy aki meg lesz bízva a hivatalból az tartsa meg az 
előadást májusban.

Vargáné Vass Éva jegyző: elmondja, hogy nem érti miért kellene erről előre előadást tartani. Mert 
ha  ez  utána  van,  ha  a  bizottság  arra  kíváncsi,  hogy  hányan  vették  igénybe,  milyen  volt  a 
lebonyolítás, ezt értem.

Vad Mária alpolgármester: elmondja, hogy szerinte az Elnök Úr azt szeretné, hogy kapjunk egy 
listát, hogy ezek a személyek jogosultak.

Hényel Krisztiánné referens: elmondja, hogy ezt a listát nem adhatja ki.

Vad  Mária  alpolgármester: kérdése,  hogy  miért  nem?  Ha  arról  szavazhatnak,  hogy  ki  kapjon 
segélyt, akkor arról miért nem tudhatnak, hogy ki a rászorult.

Hényel  Krisztiánné  referens: elmondja,  hogy  azért  mert  a  kérelmező  az  Önkormányzathoz,  a 
Képviselő-testülethez fordul kérelemmel, amikor segélyt kér.

Vad Mária alpolgármester: kérdése, hogy Ők nem Képviselő-testület?

Hényel Krisztiánné referens: elmondja, hogy de igen, azonban az önkormányzati hatósági ügy. A 
rendszeres  gyermekvédelmi  kedvezmény  jegyzői  hatáskör,  nem  önkormányzati  hatósági  ügy, 
hanem államigazgatási hatósági ügy, azokat az adatokat nem adhatja ki.

Szalai  Gábor  bizottsági  elnök: elmondja,  hogy  júniusban  napirendi  pontként  szerepel  a  nyári 
táborok támogatása.

Vargáné  Vass  Éva  jegyző: kérdése,  hogy  milyen  információhoz  szeretne  jutni  a  Bizottság 
júniusban?
 
Pádár Erika bizottsági tag: elmondja, hogy azt az információt szeretné , hogy kik azok a gyerekek, 
akik táborozni mennek. Mert tavaly is nem azok mentek, akik rászorultak voltak. Nem az egyházi 
táboroztatásra kíváncsi, hanem az iskola által szervezettre. Egyik évben nem helyi gyerekeket is 
táboroztattunk.

 Vargáné Vass Éva jegyző: elmondja, hogy nem tud tájékoztatást adni arról, ami még nem történt 
meg. 

 Pádár Erika bizottsági tag: kérdése, hogy júniusban milyen tájékoztatást kaphat a Bizottság?

Hényel  Krisztiánné  referens: elmondja,  hogy  júniusban  olyan  tájékoztatást  tud  adni,  amiben 
elmondja mi van a kormányrendeletben, ki veheti az étkeztetést igénybe, ha addig meg is igényeljük 
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el tudjuk mondani, hogy hány főre igényeltük, nyilvántartás alapján hány gyerek kaphatja, lehet, 
hogy el  fogjuk tudni mondani  azt  is,  hogy hány főre kaptuk meg.  Tavaly is  ilyen  tájékoztatást 
adtunk. Ennek az előadását elvállalom. 

Szalai  Gábor  bizottsági  elnök: javasolja,  hogy  a  nyári  étkeztetés  előadója  Hényel  Krisztiánné 
legyen,  a  nyári  táborok  támogatásánál  pedig  az  aktuális  szervező.  Szeptember  hónapban  a 
katasztrófavédelem  tájékoztatójára  a  meghívott  előadó  Dr.  Hornyacsek  Julianna.  Októberben  a 
polgárőrség  tájékoztatójára  meghívott  előadó  Pozbai  Tiborné  és  a  helyettese  Nagy  Sándor. 
December hónapban a mindenki karácsonyfája napirendi pont előterjesztését elvállalom.

A Bizottság 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének

Szociális és Közbiztonsági Bizottsága 
20/2009. (II. 12.) SZKB.

Határozata

A Bizottság 2009. évi üléstervéről

A  Szociális  és  Közbiztonsági  Bizottság  2009.  évi  ülésterv  módosítását megtárgyalta  és  azt 
elfogadja. 

Határidő: azonnal
Felelős: Bizottsági elnök, Jegyző  

Vad  Mária  alpolgármester: kérdése,  hogy  a  hátrányos  helyzetű  családok  mint  tájékoztató 
márciusban, miről fog szólni? 

Pádár Erika bizottsági tag: elmondja, hogy azt fogjuk megkapni, hogy hány fő hátrányos helyzetű 
család van. Nem lesznek nevesítve. 

Több tárgy nem lévén Szalai Gábor bizottsági elnök megköszöni a közreműködést és a nyílt ülést 
17:05- kor bezárja.

Kmf.

    Szalai Gábor         Pádár Erika
       Bizottság elnöke                  Jegyzőkönyv hitelesítő
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